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Protokół Nr XLI/23 
z XLI Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 31 marca 2023 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1500 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 24 
 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował o śmierci pana Jerzego Zubelewicza – radnego 
Powiatu Olsztyńskiego kadencji 2006-2010. Pan Zubelewicz w latach 2008-2010 pełnił funkcję 
Członka Zarządu Powiatu, a w latach 2006-2008 był Przewodniczącym Komisji Gospodarki. 
Pan Laskowski poprosił radnych o uczczenie pamięci pana Jerzego Zubelewicza minutą ciszy.  
 
 

Starosta pan Andrzej Abako, Wicestarosta pani Joanna Michalska-Reda wraz 
z Przewodniczącym panem Jerzym Laskowskim podziękowali za wieloletnią współpracę 
Dyrektorowi Samorządowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Dywitach - panu Januszowi 
Cieplińskiemu, który został powołany na stanowisko Dyrektora Warmińsko - Mazurskiej 
Filharmonii im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie.  
 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XLI Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich zebranych na sesji: radnych, gości 
i pracowników Starostwa. W sesji uczestniczyło 24 radnych, co wobec 25 osobowego składu 
Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności pracowników starostwa i gości 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność: 
- Małgorzata Chyziak. 
 Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administratorem danych osobowych jest Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 
10-516 Olsztyn). Poinformował, że dane osobowe przetwarzane są w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. W trakcie przetwarzania danych osobowych 
przysługuje prawo dostępu do swoich danych osobowych. W związku z przetwarzaniem 
danych osobowych, w przypadku powzięcia informacji o nieprawidłowym przetwarzaniu tych 
danych, osoby, których dane są przetwarzane mają prawo do wniesienia skargi do organu 
nadzorczego – Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych. Nagrania z transmisji 
udostępniane są w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Powiatu 
Olsztyńskiego. Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzane są zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa, a następnie archiwizowane, zgodnie z jednolitym 
rzeczowym wykazem akt organów powiatu i starostw powiatowych. Szczegółowe informacje 
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na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie Informacji Publicznej, 
na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści protokołu 
z XXXIX Sesji Rady Powiatu z dnia 31 stycznia 2023 r. i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
protokół został zatwierdzony. 

Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany 
porządek obrad, który nie podlega głosowaniu (stanowi on załącznik nr 3 do protokołu). 
Zmiany do przesłanego porządku obrad, zgodnie z art. 15 ust. 2 ww. ustawy wprowadzić może 
Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Porządek obrad został przesłany mailowo wraz 
z materiałami na sesję.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 
Pan Jerzy Laskowski zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na zmianie 

kolejności podejmowanych tematów poprzez przeniesienie punktu 4. Informacja o sytuacji na 
rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim. Działania Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 
roku jako punktu 2, punktu 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 
2022 roku jako punktu 3, a aktualny punkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami i punkt 3. Interpelacje i zapytania radnych byłby 
odpowiednio punktem 4 i 5.  

Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku o zmianę 
w porządku obrad Sesji. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Jan Dowgielewicz 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek o zmianę w porządku obrad został przyjęty. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim. Działania Urzędu Pracy 

Powiatu Olsztyńskiego w 2022 roku. 
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku. 
4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Realizacja budżetu Powiatu 

- podjęcie uchwały (druk nr 300). 
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7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037 
- podjęcie uchwały (druk nr 301). 

8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
- podjęcie uchwały (druk nr 302). 

9. Określenie zadań i przeznaczenie na nie środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na rok 2023 
- podjęcie uchwały (druk nr 303). 

10. Współpraca Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina) 
- podjęcie uchwały (druk nr 304). 

11. Rozpatrzenie skarg 
- podjęcie uchwał. 

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Pkt 2. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim. Działania Urzędu 
Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 roku. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Katarzynę Pietkiewicz - Dyrektor Urzędu Pracy 
w Olsztynie o przedstawienie informacji o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim, 
działaniach Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 roku. 

Pani Katarzyna Pietkiewicz przedstawiła informację o sytuacji na rynku pracy 
w Powiecie Olsztyńskim oraz omówiła działania Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 
roku. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie informacji 
o sytuacji na rynku pracy i działań Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 roku? 

Pani Joanna Michalska-Reda podziękowała za współpracę w Powiatowej Radzie 
Rynku Pracy. Pani Wicestarosta powiedziała, że wie, iż wczoraj zostały uruchomione 
programy, które w szczególności dotyczą działania urzędu pracy.   

Pani Katarzyna Pietkiewicz powiedziała, że z informacji, które posiada nabór 
w pierwszej wersji miał być do 13 maja, więc środki te będą późno. Z tego, co wiadomo, to 
w kwietniu ma być uruchomione 4/14 z tej kwoty. Pani dyrektor podsumowała, że czeka wraz 
z przedsiębiorcami, bezrobotnymi na te środki z utęsknieniem.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że ma zapytanie powiązane z historią bezrobocia 
w powiecie i nie tylko. Radny powiedział, że kiedyś było tak, że jak pracodawca zatrudniał 
bezrobotnego wówczas mógł liczyć na półroczne dofinansowanie z urzędu pracy. Pan 
Piwcewicz zapytał, czy to dalej funkcjonuje? 

Pani Katarzyna Pietkiewicz odpowiedziała, że te dofinansowania dalej są. 
Pan Marian Piwcewicz powiedział, że na terenie, na którym mieszka, dość 

dynamicznie rozwijają się inwestycje i jest tam dużo osób zza wschodniej granicy. Czy osoby, 
które zatrudniają się w tych firmach mają obowiązek zgłaszać się do urzędu pracy? Czy 
przedsiębiorcy mają w związku z tym jakieś dofinansowania? 

Pani Katarzyna Pietkiewicz odpowiedziała, że jeżeli obywatel Ukrainy jest 
zarejestrowany w urzędzie pracy jako osoba bezrobotna ze statusem uchodźcy (a tych osób na 
dzień dzisiejszy jest tylko 26), w tej sytuacji pracodawca (tak jak w przypadku pozostałych 
bezrobotnych) może ubiegać się o wszystkie dostępne formy dofinansowania, a jedną z tych 
form jest dofinansowanie do zatrudnienia w postaci refundacji części wynagrodzeń i składek 
(to są prace interwencyjne). Dzieje się to tylko i wyłącznie wtedy, gdy taka osoba jest 
zarejestrowana ze statusem osoby bezrobotnej i ze statusem uchodźcy. Gdy taka osoba jest na 
otwartym rynku zatrudniona, z pominięciem urzędu pracy, to obowiązkiem pracodawcy jest 
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zgłoszenie w odpowiednim terminie poprzez stronę internetową, że taka osoba została 
zatrudniona. Wtedy w razie kontroli inspekcji pracy, czy innych uprawnionych organów 
pracodawca nie będzie miał kłopotów i kar. Takich powiadomień, tak jak dziś już pani dyrektor 
przedstawiała, w zeszłym roku było ponad 1000. To znaczny, że to zatrudnienie jest, i odbywa 
się poza urzędem pracy, bez dofinansowania.  

W związku z brakiem dalszych pytań Pan Jerzy Laskowski podziękował pani dyrektor 
za przedstawienie informacji o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Olsztyńskim, działaniach 
Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego w 2022 roku.  

Pan Przewodniczący zamknął punkt 2 porządku obrad sesji. 
 
 
Pkt 3. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku.  
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Magdalenę Zbanyszek-Kalinowską – 
Powiatowego Lekarza Weterynarii w Olsztynie o  przedstawienie informacji o stanie 
bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku.  
 Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska przedstawiła informację o stanie 
bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku (załącznik nr 4). 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie informacji o stanie 
bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku? 
 Pan Andrzej Abako podziękował pani Magdalenie Zbanyszek-Kalinowskiej oraz całej 
załodze za to, że poprzez wszystkie działania jakie podejmują w ciągu roku dbają o nasze 
zdrowie, zdrową hodowle w zakresie rolnictwa.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał o współpracę z obwodem kaliningradzkim w zakresie 
zwalczania wścieklizny w sytuacji politycznej, która jest obecnie. Pan Przewodniczący zapytał 
jakie jest zagrożenie, że z tamtej strony przyjdzie do nas wścieklizna? 
 Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska powiedziała, że zagrożenie jest duże. Teraz 
ma być budowany płot, który ograniczy dziki i lisy. Na granicy jest cały czas prowadzony 
monitoring. Powiaty, które graniczą z obwodem kaliningradzkim mają zwiększone ilości. Ich 
działania są powiązane z kołami łowieckimi, mają z reguły zgody na większy odstrzał, po to, 
aby ograniczyć ilość np. lisów. Szczepionki są zrzucane w większej ilości.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał o afrykański pomór świń, czy w ostatnim roku 
zaobserwowano nowe ogniska, które skutkowały wybiciem trzody chlewnej?   

Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska odpowiedziała, że nie.  
Pan Marian Piwcewicz zapytał o białaczkę bydła, czy sztuki które są chore są 

rejestrowane, czy są eliminowane?  
Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska odpowiedziała, że tak.  
Pan Marian Piwcewicz zapytał czy jest to utylizacja, czy te mięso ma jakąś wartość? 
Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska odpowiedziała, że taka sztuka jest, zgodnie 

z decyzją lekarza weterynarii przeznaczona do uboju, ponieważ enzymatyczna białaczka to nie 
jest wirus groźny dla ludzi. Taka sztuka jedzie do rzeźni, jest ubijana, ale w innym cyklu to 
znaczy jest ubijana na końcu dnia ubojowego, ze względu na to, że rzeźnia musi przeprowadzić 
dodatkową dezynfekcję. To mięso jest wprowadzone do obrotu, ono nie ma żadnych obostrzeń.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał o ptasią grypę, czy nie ma żadnych ognisk, czy 
drobiarskie firmy nie były zmuszone do uboju tych sztuk? Radny zapytał gdzie należy zgłosić 
martwe dzikie ptactwo do badania w kierunku wirusa ptasiej grypy? 

Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska odpowiedziała, że do zbadania są pobierane 
w większości ptaki blaszkodziobe czyli łabędzie, kaczki, gęsi i drapieżne, które mogą zjeść te 
blaszkodziobe. Gdy jest duży upadek, czyli kilka sztuk, wówczas też są pobierane do badań 
inne ptaki np. ostatnio taka sytuacja dotyczyła gawronów.  
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Pan Lech Nitkowski zapytał, jak teraz wygląda sprawa choroby pszczół Warrozy 
w powiecie olsztyńskim? 

Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska powiedziała, że z informacji od lekarzy, 
którzy nadzoruję tych pszczelarzy i ule wynika, że były przypadki zachorowania w 5 pasiekach. 
Warozza jest cały czas. Cały czas są stosowane preparaty, których użycie ogranicza chorobę. 
Nie jest to zwalczane z urzędu.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że ma też pszczoły i choć były na zimę dobrze 
zaopatrzone, to 4 rodziny zimy nie przetrzymały. Radny zapytał co powinien zrobić, czy dać 
gdzieś do badania próbki tych martwych sztuk?  

Pani Magdalena Zbanyszek-Kalinowska powiedziała, że inspektorat przede 
wszystkim kontroluje zgnilec. Jeżeli radny podejrzewa coś takiego, to jest lekarz weterynarii, 
który się w tym specjalizuje. Samemu również można wysłać próbki do instytutu w Puławach, 
który przez wiele lat prowadził badania, na podstawie przesłanych próbek potwierdzał bądź 
wykluczał chorobę. W większości jest to nadzór swojego lekarza. W powiecie jest też pani 
doktor, która zajmuje się pszczołami.  
 
 W związku z brakiem pytań dotyczących przedstawionej informacji o stanie 
bezpieczeństwa weterynaryjnego Powiatu w 2022 roku Pan Przewodniczący zamknął punkt 3 
porządku obrad sesji.  
 
 
Pkt 4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

W imieniu pana Starosty sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami rozpoczęła pani Joanna Michalska - Reda. 

Pani Joanna Michalska - Reda powiedziała, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie (28 lutego 2023 r.) odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu 
w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które zostały ujęte 
w porządku obrad sesji. Praca Zarządu objęła również poniższe zadania: 
 
Realizacja budżetu Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu dwukrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2023. 
2) Powiat Olsztyński otrzymał informację Ministra Finansów o ostatecznych kwotach 

subwencji oraz udziale Powiatu w podatku PIT i CIT na rok 2023. Subwencja ogólna per 
saldo zmniejszyła się o kwotę 339.099 zł. Zarząd zdecydował, by brakującą kwotę 
subwencji w budżecie pokryć ze środków, jakie Powiat otrzymał z Funduszu Pracy z 
przeznaczeniem na pokrycie kosztów wynagrodzeń i składek ubezpieczenia zdrowotnego 
pracowników Urzędu Pracy. Środki te nie były uwzględnione w projekcie budżetu po stronie 
dochodowej, natomiast wydatki płacowe w Urzędzie Pracy zostały zabezpieczone w pełnej 
wysokości. 
 

Gospodarowanie mieniem Powiatu: 
1) Zarząd Powiatu otrzymał odpowiedź Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na zapytanie 

w sprawie nieodpłatnego przekazania na rzecz Powiatu Olsztyńskiego budynku położonego 
przy ul. Dąbrowszczaków 41 w Olsztynie. Wojewoda poinformował, że nieruchomość 
obecnie znajduje się w trwałym zarządzie Komendy Wojewódzkiej Policji w Olsztynie. 
W zawiązku z tym Zarząd Powiatu postanowił wystąpić do Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Olsztynie z wnioskiem o rozważenie możliwości użyczenia przedmiotowej 
nieruchomości na okres 3 lat z przeznaczeniem na potrzeby Powiatowego Inspektoratu 
Nadzoru Budowlanego oraz Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 
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2) W okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 
a) 7 postanowień w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 3 decyzje ZRID w sprawie planowanych inwestycji drogowych. 

 
Sprawy z zakresu oświaty i kultury: 
1) Zarząd zatwierdził liczbę oddziałów klas pierwszych oraz liczbę uczniów w oddziałach 

klas pierwszych szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Olsztyński na rok 
szkolny 2023/2024. Planowany nabór zakłada 12 oddziałów klas pierwszych we 
wszystkich szkołach i 366 uczniów.  

2) Zarząd Powiatu zatwierdził zaktualizowane miesięczne kwoty dotacji dla szkół i placówek 
niepublicznych działających na terenie powiatu olsztyńskiego, dotowanych przez 
samorząd Powiatu Olsztyńskiego w 2023 r. Obowiązek aktualizacji stawek wynika z 
przepisów ustawy o finansowaniu zadań oświatowych i ma związek z ostatecznym 
określeniem subwencyjnego współczynnika „Di” wyliczonego dla Powiatu Olsztyńskiego 
oraz sumy wag przypisanych odpowiednio do każdej ze szkół i placówek. Niestety, po 
aktualizacji stawek dotacyjnych okazało się, że kwota wzrostu środków znacząco 
przewyższa środki z subwencji oświatowej na ten cel. Różnica pomiędzy 
zapotrzebowaniem a dostępnymi środkami wynosi 442.462 zł. Zarząd, zgodnie z 
propozycją Wydziału Oświaty, zdecydował, by w związku z powyższym przyjąć do 
realizacji częściową kwotę aktualizacji wynoszącą 233.240,39 zł, a wypłata zaległych kwot 
wynikających ze wskaźników zwiększających nastąpi w trakcie roku budżetowego 2023. 

3) Zarząd Powiatu powierzył pani Barbarze Pirogowicz pełnienie obowiązków dyrektora 
Samorządowej Szkoły Muzycznej w Dywitach, co ma związek z rezygnacją złożoną przez 
pana Janusza Cieplińskiego. Pani Pirogowicz będzie pełniła obowiązki do czasu 
wyłonienia nowego dyrektora w drodze konkursu 

Głos przejął pan Andrzej Abako. Kontynuując wypowiedź pani Wicestarosty pan 
Starosta powiedział, że: 
4) Zarząd Powiatu w Olsztynie podjął decyzję o wystawieniu na sprzedaż dwóch młodych 

ogierów, które urodziły się w stadninie Zespołu Szkół Rolniczych w Smolajnach. Obecnie 
w szkolnej stajni żyje 17 koni rasy śląskiej, z czego 7 urodzonych w Smolajnach. Jest to 
pełna obsada w stajni (wszystkie boksy są zamieszkałe). Ogiery, o których mowa, 
wykazują oznaki agresji i walczą o dominację, stąd decyzja o ich sprzedaży. W związku z 
systematycznie powiększającą się w placówce liczby zwierząt Zarząd zlecił pani dyrektor 
ZSR opracowanie strategii rozwoju hodowli koni.  

5) W Olsztynie odbyły się dwudniowe I Wojskowe Targi Służby i Pracy. Uczestniczyła  
w nich młodzież z klasy mundurowej z Zespołu Szkół w Dobrym Mieście, która 
zaprezentowała podczas wydarzenia wirtualną strzelnicę.  

6) Od marca dzieci i młodzież z powiatu olsztyńskiego mogą korzystać z rozszerzonej oferty 
usług Punktu Konsultacyjnego Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej  
w Dobrym Mieście. Wszystko dzięki dodatkowym pomieszczeniom, z których Poradnia 
może korzystać dzięki dobrej współpracy Powiatu i Gminy. To oznacza, że poradnia będzie 
mogła zaoferować dzieciom, młodzieży, rodzicom i nauczycielom z gminy Dobre Miasto 
pełen zakres swoich usług, w tym diagnozowanie i wydawanie opinii lub orzeczeń. 

 
Sprawy drogowe: 
1) Wojewoda Warmińsko-Mazurski ogłosił nabór wniosków do kolejnej edycji Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. W związku z tym, Zarząd Powiatu polecił Powiatowej Służbie 
Drogowej wystąpić do wszystkich gmin Powiatu z prośbą o wskazanie miejsc, gdzie można 
wybudować, przebudować lub rozbudować drogi dla pieszych i rowerów, przejścia dla 
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pieszych, przejazdy dla rowerów i perony przystankowe. Dofinansowanie tego typu zadań 
przewiduje obecna edycja RFRD. 

2) Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie zaopiniowania propozycji innych jednostek 
samorządu terytorialnego (gmin powiatu olsztyńskiego, sąsiednich powiatów) dotyczących 
zaliczenia dróg do innej kategorii. 

 
Sprawy z zakresu opieki zdrowotnej:  
1) Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście przedłożył wstępną informację 

na temat realizacji przychodów i kosztów ZZOZ w Dobrym Mieście za 2022 r. W chwili 
obecnej planowany jest ujemny wynik finansowy wynoszący 679.852,76 zł, przy kosztach 
amortyzacji na poziomie 943.078,22 zł. Ostateczny wynik finansowy za 2022 rok zostanie 
ustalony po zamknięciu ksiąg rachunkowych (31.03.2023 r.) 

2) Szpital Powiatowy w Biskupcu przedłożył informację na temat realizacji przychodów 
i kosztów Szpitala w IV kwartale 2022 r. Szpital zamknął IV kwartał stratą w wysokości 
2.629.415,47 zł, przy amortyzacji na poziomie 3.772.664,69 zł.  

3) 22 marca odbyło się spotkanie z Dyrekcją Wojewódzkiego Oddziału Narodowego 
Funduszu Zdrowia, z udziałem dyrektorów szpitali w Biskupcu i Mrągowie oraz Starostów 
Olsztyńskiego i Mrągowskiego. Celem spotkania była próba ustalenia zasad 
współdziałania obu jednostek w zakresie udzielania świadczeń medycznych. 

 
Współpraca z organizacjami pozarządowymi: 
1) Zarząd Powiatu powołał komisję konkursową opiniującą oferty w ramach Otwartego 

Konkursu Ofert na wykonanie zadań publicznych związanych z realizacją zadań Powiatu 
Olsztyńskiego przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2023.  

2) Zarząd Powiatu zatwierdził sprawozdanie merytoryczno-finansowe z wykonania zadań 
o charakterze ponadgminnym, zrealizowanych w roku 2022. 

 
Inwestycje powiatowe: 
1) Zarząd Powiatu zaakceptował wnioski do Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Wyselekcjonowano 7 zadań, z czego sześć wniosków przygotował Wydział Inwestycji 
i Rozwoju Lokalnego, a jeden opracował ZZOZ w Dobrym Mieście przy wsparciu 
Wydziału. Powiat złoży następujące wnioski: 

- 3 wnioski o renowację kapliczek warmińskich: w Bartągu, Brąswałdzie i Dobrym Mieście – 
wartość każdego z zadań to 150.000 zł, 
- 4 wnioski o wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich i budowlanych przy: 
a) Szkolnym Schronisku Młodzieżowym przy Zespole Szkół w Biskupcu – wartość zadania: 

1.500.000 zł, 
b) XV-wiecznych piwnicach Zamku Krzyżackiego w Olsztynku – wartość zadania: 1.500.000 

zł, 
c) Budynku dawnej synagogi w Barczewie – wartość zadania 1.300.000 zł, 
d) Budynku ZZOZ w Dobrym Mieście – wartość zadania 3.500.000 zł.  
Wartość dofinansowania w programie to 98% wartości zadania. 

2) W Starostwie Powiatowym zostanie przeprowadzona inwestycja w ramach wdrażania ustawy 
z dnia 19 lipca 2019 r. o zapewnieniu dostępności  osobom ze szczególnymi potrzebami. 
Będzie polegała na zakupie i montażu mapy dotykowej oraz tabliczek drzwiowych z 
oznaczeniami w alfabecie Braille’a. Na poręczach schodów już pojawiły się specjalne 
tabliczki z oznaczeniami w alfabecie Braille’a, zamontowane zostały pętle indukcyjne 
wzmacniające dźwięk. Starosta olsztyński spotkał się z przedstawicielami Polskiego Związku 
Niewidomych Okręg Warmińsko-Mazurski, którzy odbyli „wycieczkę” po starostwie i 
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określili, jakie ułatwienia dla osób niewidomych i słabowidzących powinny się pojawić w 
urzędzie, by spełniał wymogi dostępności. 

 
Obsługa klienta i sprawy obywatelskie: 
1) Od 1 czerwca w Starostwie Powiatowym w Olsztynie nie będzie można już dokonywać opłat 
gotówkowych. Płatności będą realizowane tylko kartą lub przelewem. Terminale znajdują się 
w Wydziale Komunikacji i Transportu oraz w Wydziale Geodezji. Firma, która do tej pory 
prowadziła w starostwie punkt kasowy, w maju kończy działalność.  
2) W powiecie olsztyńskim powstaje Młodzieżowa Rada Powiatu. 16 marca w starostwie 
odbyło się spotkanie dotyczące tworzenia młodzieżowych rad przy samorządzie. Swoim 
doświadczeniem dzielili się obecny burmistrz Olsztynka Robert Waraksa, który opowiadał o 
kulisach powstania i działania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Olsztynku i Joanna Glezman, 
która mówiła o Młodzieżowym Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  
3) Studentki z Ukrainy, które studiują politologię na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskim i 
stosunki międzynarodowe na uniwersytecie we Lwowie, odwiedziły Starostwa Powiatowe w 
Olsztynie, by rozszerzyć swoją wiedzę dotyczącą samorządów. Miały okazję porozmawiać z 
wicestarostą Joanną Michalską - Redą i sekretarz Powiatu Marią Bąkowską.  
4) W ramach szerzenia wśród młodzieży idei samorządności starosta olsztyński, sekretarz 
powiatu i rzecznik prasowy starostwa spotkali się z uczniami klasy prawniczo-dziennikarskiej 
z XI LO w Olsztynie. Młodzież zapoznała się także z pracą wydziałów komunikacji i transportu 
oraz geodezji. 
 
Sprawy z zakresu promocji powiatu: 

1) Trwają zaawansowane prace nad budową nowej strony internetowej Powiatu Olsztyńskiego. 
Nowa www będzie nowoczesna, bardziej funkcjonalna, zgodna z ustawą o dostępności, 
responsywna i intuicyjna dla użytkowników zarówno komputerów, jak i telefonów 
komórkowych. Uruchomienie nowej strony jest planowane na koniec maja 2023 r.  

2) 22 marca, tradycyjnie już, w olsztyńskim starostwie odbył się Wiosenny Kiermasz rękodzieła 
przygotowanego przez podopiecznych Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grazymach 
i Olsztynku, Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Żardenikach i PSONI 
w Biskupcu.  

3) Przy wsparciu finansowym lub rzeczowym Powiatu odbyły się wydarzenia: 
- XIII Koncert Charytatywny pod hasłem „Wspieramy stypendium im. Marcina Antonowicza” 
– 21.03.2023 
- Mobilna Akcja Poboru Krwi  - 17.03.2023 
- Festiwal Twórczości Jacka Kaczmarskiego w Zespole Szkół w Olsztynku 
- 62. Plebiscyt „Gazety Olsztyńskiej” i Dziennika Elbląskiego” na 10 Najpopularniejszych 
Sportowców Województwa Warmińsko – Mazurskiego 
- 6 marca w Regionalnym Centrum Bezpieczeństwa w Olsztynie odbyły się eliminacje na 
szczeblu powiatowym do Wojewódzkiej Olimpiady Wiedzy o Bezpieczeństwie Powszechnym. 
Najlepszy wynik uzyskali uczniowie Zespołu Szkół w Biskupcu. 
 
Przy wsparciu Powiatu w najbliższym czasie odbędą się: 
- I Wojewódzki Festiwal Piosenki Filmowej w V LO w Olsztynie – 31.03.2023 
- Koncert pt. „Zaczynamy od Bacha” w  Bazylice w Dobrym Mieście - 1.04.2023 
- Sympozjum  naukowe Metropolitarnego Sądu Archidiecezji Warmińskiej – 12.04.2023 
- Eliminacje powiatowe Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej pn. „Młodzież 
zapobiega pożarom” – 18.04.2023 
Aktywność starosty olsztyńskiego: 
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W okresie między sesjami starosta olsztyński wziął udział w 92 spotkaniach w urzędzie i poza 
nim. 
 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 

w dowolnym momencie (zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla powiatu). Informuję, że w okresie 
od ostatniej Sesji Rady Powiatu wpłynęła w dniu 23 marca 2023 r. interpelacja radnego 
Mariana Piwcewicza w sprawie decyzji administracyjnych wydanych przez Starostę 
Olsztyńskiego w sprawie firmy Egger – trwa przygotowywanie odpowiedzi. Pan 
Przewodniczący poinformował również, że zapytania składa się na piśmie w sprawach 
aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie 
faktycznym (zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego). W okresie od ostatniej Sesji 
Rady Powiatu nie wpłynęły żadne zapytania. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty? 
Pan Zbigniew Szczypiński zapytał o zapis w uchwale Zarządu Powiatu nr 227/5/2023 

z dnia 22 marca 2023 r. w sprawie powierzenie pełnienia obowiązków dyr. Samorządowej 
Szkoły Muzycznej I stopnia w Dywitach w Powiecie Olsztyńskim, który brzmi Powierza się 
Pani Barbarze Pirogowicz pełnienie obowiązków dyrektora Samorządowej Szkoły Muzycznej I 
Stopnia w Dywitach w Powiecie Olsztyńskim na okres od 1 kwietnia 2023 roku do czasu 
powierzenia stanowiska dyrektora szkoły w drodze konkursu, jednak nie dłużej niż do dnia 31 
stycznia 2024 r. Radny powiedział, że niepokoi go data 31 stycznia 2024 r. Dlaczego nie można 
tego rozstrzygnąć wcześniej? Powinna być to jedna z szybciej rozstrzygniętych spraw, biorąc 
pod uwagę inwestycję, jaką mamy do realizacji, a mianowicie Centrum Kultury i Edukacji 
Muzycznej w Wadągu.  

Następnie radny odniósł się do informacji, iż od 1 czerwca w Starostwie Powiatowym 
w Olsztynie nie będzie można już dokonywać opłat gotówkowych. Płatności będą realizowane 
tylko kartą lub przelewem. Co się stanie jeśli petent, który przyjdzie do urzędu i nie będzie miał 
ani konta, ani karty, a tym samym nie będzie mógł zapłacić za usługę? Czy są przewidziane 
jakieś rozwiązania tej sytuacji? 

Następnie pan Szczypiński zapytał, czy są dalsze założenia odnośnie Młodzieżowej 
Rady Powiatu? 

Pani Anna Klewiado odniosła się do informacji w sprawie spotkania, które odbyło się 
22 marca z Dyrekcją Wojewódzkiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia, z udziałem 
dyrektorów szpitali w Biskupcu i Mrągowie oraz Starostów Olsztyńskiego i Mrągowskiego. 
Celem spotkania była próba ustalenia zasad współdziałania obu jednostek w zakresie udzielania 
świadczeń medycznych. Czy są jakieś ustalenia i wnioski po tym spotkaniu? 
 Następnie pani Klewiado zapytała, czy starostwo prowadzi rejestr kapliczek będących 
własnością Powiatu Olsztyńskiego? 
 Pani Klewiado zapytała również o drogę Gołogóra-Skolity. Jak to będzie, jeśli droga 
będzie robiona z Gołogóry do Skolit. Droga ta dojdzie do żwirowni. Ta droga ma być na 
podbudowie, więc zapewne będzie dopuszczony większy tonaż. Mieszkańcy się martwią, że 
przez to, na tę drogę wjadą ciężarówki i to co będzie wyremontowane zostanie zdewastowane. 
Czy będzie możliwość ograniczenia tonażu, aby ograniczyć wjazd tego najcięższego sprzętu? 
Czy w następnym roku będzie składany wniosek na dalszą realizację tej drogi? 
 Pan Andrzej Moszczyński zapytał o przebudowę drogi Barczewo-Mokiny. Chodzi o 
objazd, który tam funkcjonuje, a który wynosi 20 km. Mieszkańcy wskazują inny, krótszy 
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odcinek. W piśmie zwracają się z prośbą o zorganizowanie spotkania z wykonawcą, gminą 
Barczewo, gdyż ten odcinek jest odcinkiem drogi gminnej.  
 Pani Krystyna Szter wspomniała o dofinansowaniu dokumentacji projektowej drogi 
powiatowej od 16 do Wipsowa (odcinek w drodze od Barczewa przez Mokiny do Skajbot). 
Jednakże został tam odcinek 470 m przy tej inwestycji. Na 300 m wniosek napisało PSD 
i zostanie do sfinansowane przez Marszałka. Pozostało 170 m drogi. Wykonawca, który tam 
jest zrobi to po kosztach. Będzie to kosztowało ok. 100.000 zł. Pani Szter poprosiła 
o rozważenie przez Zarząd dofinansowania tego odcinka. 

Pan Marcin Frączek zapytał, ile punktów opieki zdrowotnej jest na terenie powiatu 
olsztyńskiego (pomijając tylko miasto Olsztyn). Chodzi tu zarówno o szpitale jak i POZ, które 
świadczą prywatną opiekę zdrowotną nocną. Poprosił o adres e-mail, gdzie to można 
sprawdzić. 

Radny zapytał również o pismo pani dyrektor Szpitala Powiatowego w Biskupcu 
w sprawie remontu klatek schodowych. Czy to są te klatki, o których dyrektor mówiła w 2018 
roku? Czy kwota 1.452.000 zł. jest ostateczną wyceną? 

Pan Frączek zapytał o Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu, a mianowicie, 
czy przetarg, który jest w trakcie (II etap przetargu) na budowę tego Centrum jest stanem 
surowym, czy stanem surowym zamkniętym?  
 Kolejne pytanie dotyczyło drogi Skolity-Gołogóra. Dlaczego ta inwestycja w budżecie 
rozdzielona jest na dwa lata a mianowicie 1.050.000 zł na 2023 i 1.050.000 zł na rok 2024. 
Kwota całkowita opiewa na 2.140.000 zł. Te dwie sumy nie pokrywają się z sumą całkowitą. 
Z czego wynika ta różnica? Pan Frączek zapytał, ile Powiat dołoży i jakie będzie 
dofinansowanie rządowe i ile dołoży gmina Świątki? 
 Radny zapytał także co będzie budowane w gminie Gietrzwałd? Wielkogabarytowy 
sklep, centrum dystrybucyjne, czy punkt selektywnej zbiórki odpadów dla jednej z dużych sieci 
sklepów? 
 Pan Andrzej Abako odnosząc się do pytań zadanych przez pana Szczypińskiego, 
a mianowicie odnośnie wyboru dyrektora Samorządowej Szkoły Muzycznej I stopnia 
w Dywitach do dnia 31 sierpnia 2023 roku, powiedział, że takie są procedury. Gdybyśmy teraz 
ogłosili konkurs na dyrektora wówczas musielibyśmy go powołać na 5 lat. Wtedy znów nie 
byłoby dyrektora do końca roku rozliczeniowego szkolnego, czyli do końca sierpnia. Konkurs 
zostanie ogłoszony w czerwcu, a obowiązki nowemu dyrektorowi powierzymy z dniem 
1 września 2023 r. Pani Pirogowicz będzie pełniła obowiązki do dnia 31 sierpnia 2023 r.  

Odnosząc się do pytań w sprawie punktu kasowego Starosta powiedział, że bank, który 
się tam mieścił zrezygnował z tego miejsca. Terminale znajdują się w Wydziale Komunikacji i 
Transportu oraz w Wydziale Geodezji. Firma, która do tej pory prowadziła w starostwie punkt 
kasowy, w maju kończy działalność. Pan Starosta powiedział, że odpowiedzi na pytania w 
sprawie Młodzieżowej Rady Powiatu udzieli pani Wicestarosta.  
 Następnie pan Starosta odniósł się do pytań zadanych przez radną Annę Klewiado. 
Odnośnie spotkania, które odbyło się 22 marca z Dyrekcją Wojewódzkiego Oddziału 
Narodowego Funduszu Zdrowia, pan Starosta powiedział, że  było to spotkanie zainicjowane 
przez starostę Mrągowskiego, gdyż szpital w Mrągowie przeżywał bardzo duży kryzys. 
Rozmowy dotyczyły wspólnej przyszłej współpracy z placówką. Chcemy, aby placówki się 
uzupełniały, a nie ze sobą rywalizowały. Niestety w Biskupcu nie możemy teraz przyjmować 
porodów, dlatego przejmie to Mrągowo, a my rozwiniemy rehabilitację, ortopedię, chirurgię.  
 Jeśli chodzi o kapliczki mamy rejestr wszystkich kapliczek Powiatu Olsztyńskiego. 
Stworzone są kartoteki tych kapliczek i są one obecnie uzupełniane. Dane dotyczące tych 
kapliczek będą dostępne na naszej stronie internetowej. Będą one sukcesywnie uzupełniane.  
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 Odnośnie drogi Gołogóra-Skolity złożyliśmy do Polskiego Ładu 2 wnioski jeśli chodzi 
o drogi popeegerowskie. Jeden w gminie Kolno na 10.000.000 zł i jeden w gminie Świątki na 
2.000.000 zł. Niestety przeszedł tylko wniosek ze Świątek, ale docelowo okazało się, że droga 
będzie nas kosztowała około 6.000.000 zł. Mamy dotacji 2.000.000 zł, dlatego napisaliśmy do 
pana Premiera o możliwość wydania 2.000.000 zł w pierwszym etapie. Za tę kwotę zrobimy 
ten najgorszy odcinek. Właścicielowi żwirowni zgodnie z przepisami, nie możemy zabronić 
wywożenia materiału. 
 Odnosząc się do pytania pana Moszczyńskiego dotyczącego objazdów pan Starosta 
powiedział, że pochylimy się nad tym problemem i powiadomimy mieszkańców o decyzjach. 
W tej sprawie odbędzie się spotkanie. Na dzisiejszy dzień wyznaczony został objazd, który jest 
bezpieczny.  
 Odnosząc się do pytania pani Szter, pan Starosta zapewnił, iż Zarząd przemyśli, czy 
będzie nas stać na zrobienie całości, czy też nie. Być może wspólnie z samorządem Barczewa 
uda się zrobić to zadanie do końca.  
 Jeśli chodzi o pytanie radnego Frączka odnośnie nocnej opieki pan Starosta powiedział, 
że rzeczywiście pojawiły się pewne problemy dotyczące świadczenia opieki nocnej 
i świątecznej, ale nie wynika to ze złej woli Szpitala w Biskupcu, ale ze względu na brak lekarza 
dyżurnego, który chciałby podjąć się pracy w tym czasie. Na terenie placówki wywieszona jest 
informacja odnośnie punktów, gdzie udzielana jest taka pomoc. Listę, na której będą 
umieszczone wszystkie placówki, które pełnią taką opiekę będą umieszczone na naszej stronie 
internetowej i na stronie szpitala.  

Pan Abako odnosząc się do pytań dotyczących remontu klatek schodowych, powiedział, 
że owszem są to te klatki po zaleceniach strażackich. Cały czas je odkładaliśmy, bo nie 
mieliśmy środków finansowych na realizację tego zadania. W tej chwili chcielibyśmy 
rozpocząć proces remontowy. Miejmy nadzieję, że pozyskamy środki finansowe i w pewnej 
części wyremontujemy te klatki. 
 Odnośnie Centrum Kultury i Edukacji Muzycznej w Wadągu, to przetarg opiewał na 
przetarg z opcją. Opcja była na stan surowy otwarty i stan surowy zamknięty. My będziemy 
robili tak zwany stan surowy otwarty. Będziemy starali się na dalsze środki i etapy tego 
Centrum.  
 Jeśli chodzi o drogę Skolity-Gołogóra wszystkie wyliczenia są prawidłowe. Mamy 
nadzieję, że w przyszłości rządowy program popeegerowski zostanie jeszcze uruchomiony 
i będziemy mogli te dwa wnioski złożyć odnośnie Kolna i Światek (dokończenie drogi). Jeśli 
program nie będzie uruchomiony, to jeśli wójtowie będą zainteresowani możemy złożyć 
wnioski do Funduszu Dróg Samorządowych na realizację tych zadań. Zobaczymy ile tych 
wniosków możemy złożyć.  
 Pan Starosta odniósł się również do inwestycji w Gietrzwałdzie, a mianowicie 
wydaliśmy pozwolenie na budowę Centrum Logistycznego dla firmy Lidl. Odpady 
recyklingowe, które będą produkowane przez tę firmę będą zagospodarowane i przetworzone 
w odpowiedni sposób. Nie będzie tam żadnego składowiska odpadów, wszystko jest 
realizowane w procesie zamkniętym. Będzie tam natomiast prowadzona duża selektywna 
zbiórka recyklingu.  
 Pani Joanna Michalska Reda odniosła się do pytania dotyczącego Młodzieżowej 
Rady Powiatu. Pani Wicestarosta powiedziała, że 16 marca 2023 r. w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Olsztynie odbyło się spotkanie w sprawie powołania Młodzieżowych Rad, 
w której uczestniczyli wójtowie i burmistrzowie gmin Powiatu Olsztyńskiego oraz 
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przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
i Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Spółdzielczości i Przedsiębiorczości Lokalnej 
WAMA-COOP. Podczas spotkania Burmistrz Olsztynka pan Robert Waraksa opowiedział 
o swoich wieloletnich doświadczeniach związanych z Młodzieżową Radą Gminy 
funkcjonującą w Olsztynku. Natomiast pani Joanna Gleznam kierownik Biura Dialogu 
Społecznego i Pożytku Publicznego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przedstawiła proces powoływania Młodzieżowego Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 
 Pan Marcin Frączek zapytał, czy ta droga Gołogóra-Skolity będzie podzielona na dwa, 
czy trzy odcinki? Dlaczego w budżecie jest to na dwa lata rozpisane po 1.000.050 zł? Zapytał 
również o drogę Jeziorany - Lidzbark  od miejscowości Wójtówko poprzez miejscowość 
Ustnik. To jest także droga zdewastowana przez ciężarówki, która biegnie przy żwirowni. Jeśli 
będziemy korzystać z programów dla miejscowości popegeerowskich, to Wójtówko, Ustnik 
wpisują się w gminy popeegerowskie. Pan radny poprosił, aby Powiat przejął tę drogę i ujął ją 
do programu popeegerowskiego.  
 Pani Krystyna Szter poprosił o harmonogram dróg powiatowych.   
 Pan Andrzej Moszczyński zapytał, czy zostały już złożone jakieś wnioski do nowego 
naboru do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg? Czy przejście w Łęgajnach będzie również 
złożone do tego programu? 
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że dla dobra Powiatu i szkoły konkurs na 
dyrektora Szkoły Muzycznej powinien być jak najszybciej rozstrzygnięty. Radny stwierdził 
również, iż brak punktu kasowego w siedzibie Starostwa powoduje, że urząd staje się mniej 
przyjazny dla obywatela. Pan Szczypiński odniósł się również do wypowiedzi pani 
Wicestarosty odnośnie Młodzieżowej Rady Powiatu, a mianowicie należałoby zastanowić się i 
uwzględnić na etapie planowania kwestie związane z finansowaniem dojazdów młodzieży.  
 Pan Jan Dowgielewicz zapytał, kiedy rozpoczną się remonty bieżące? Czy już zostało 
zredagowane porozumienie z gminą Jonkowo w sprawie dróg na terenie gminy Jonkowo?  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie drogi Gołogóra-Skolity i jej etapowania, 
to wszystko zależy od tego jakie programy będą. Jeśli dogadamy się z wójtem odnośnie FDS, 
to możemy złożyć (dofinansowanie 65%). Jeśli chodzi o program popeegerowski 
(dofinansowanie wynosi 98%). Nie wiemy, czy będzie kolejny program dotyczący gmin 
popegeerowskich. Odnośnie drogi w Jezioranach, pan Starosta powiedział, że burmistrz też 
mógł składać wnioski do programu gmin popegeerowskich. Nie damy rady pozyskać środków 
finansowych na wszystkie drogi w Powiecie. Liczymy, że burmistrz zdobędzie te środki, a my 
się dołożymy do realizacji tego zadania zgodnie z porozumieniem, które podpisaliśmy 
z burmistrzem.   
 Pan Starosta odpowiadając na pytanie pani Szter odnośnie harmonogramu remontu dróg 
powiedział, że zostanie on wysłany na skrzynki e-mailowe radnych.  
 Co do nowego programu FDS na przejścia i bezpieczeństwa pieszych jesteśmy w trakcie 
opracowywania wniosków. W poniedziałek mija termin składania.   
 Odnośnie konkursu na dyrektora Szkoły Muzycznej, wszystko rozstrzygamy trybem 
konkursowym. Na pewno nie będziemy przeciągali żadnej procedury. Jest ona czytelnia i jasna. 

Odnośnie płatności w budynku Starostwa pan Starosta powiedział, że nie otworzymy 
punktu kasowego, bo nas na to nie stać.  
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Pan Abako powiedział, że jeśli chodzi o remonty bieżące, jesteśmy na etapie robienia 
recyklerem, a na remontery czekamy, bo musimy zakupić emulsję.  

Odpowiadając na pytania odnośnie porozumienia z Jonkowem pan Abako powiedział, 
że jedno porozumienie jest wysłane odnośnie przejść i odnośnie remontu na odcinku 
miejscowości Pupki. Natomiast, co do głównego porozumienia, jak go przygotujemy to 
zostanie ono wysłane do pana wójta i powiadomimy pana radnego o tym.  
  Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy pan Starosta dopuszcza możliwość, że drogę 
Wójtówko-Modliny w tym roku trzeba będzie przejąć, jeśli gmina Jeziorany nie otrzyma 
dofinansowania? 
 Pani Joanna Michalska-Reda powiedziała, że Powiat będzie musiał rozważyć opcję 
dofinansowania delegacji dla młodzieży, które będą chciały wstąpić do Młodzieżowej Rady 
Powiatu.  
 Pan Marian Piwcewicz zapytał, kto przejął samochód służbowy po dyrektorze panu 
Januszu Cieplińskim i czy osoba pełniąca obowiązki dyrektora Powiatowej Szkoły Muzycznej 
I Stopnia w Dywitach będzie pełniła tę funkcję to powrotu dyrektora Cieplińskiego.  
 Pan Andrzej Abako odnosząc się do zapytania pana Trzaskowskiego w kwestii drogi 
Wójtówko-Modliny powiedział, iż nie przewiduje się przejęcia jej z powrotem do Powiatu. 
Zapewne będziemy współpracować z gminą Jeziorany w tej sprawie, nawet jeśli trzeba będzie 
robić wspólną dokumentację. Podpisaliśmy porozumienie i będziemy się go trzymać.  
 Odpowiadając na pytania odnośnie dyrektora Cieplińskiego, Zarząd z dniem 31 marca 
2023 r. rozwiązał z nim umowę. Samochód służbowy był przydzielony szkole, a nie 
dyrektorowi, więc będzie wykorzystywany na potrzeby placówki. 
 Pan Zbigniew Czabrycki powiedział, że drogę Wójtówko-Modliny powinien przejąć 
i zrobić Powiat Olsztyński, a nie gmina. Droga jest w strasznym stanie, na dzień dzisiejszy nie 
można w bezpieczny sposób się nią przemieszczać. Radny zapytał, co w sytuacji jeśli burmistrz 
nie będzie w stanie sam jej zrobić?  
 Pan Marian Piwcewicz zapytał o ilość osób zatrudnionych na pełen etat, czy też część 
etatu, osób pracujących, które są emerytami lub będących w wieku emerytalnym we wszystkich 
komórkach i jednostkach organizacyjnych Powiatu Olsztyńskiego wraz z pełnionymi 
funkcjami na stanowiskach pracy.  W jakiej wysokości Powiat Olsztyński poniósł nakłady 
(obecna kadencja 2019-2022) wraz z uzyskanymi funduszami NFOŚ i WFOŚ gwarantowanymi 
w ustawie? 
 Pan Marcin Frączek poprosił dyrektora PSD o skierowanie remontera z wycinką 
asfaltu na drogę Wójtówko-Modliny.  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie pytań zadanych przez pana Piwcewicza, 
odpowiedzi zostaną przesłane na e-maila.  
 Odnośnie drogi  Wójtówko-Modliny jest to droga gminna, więc wszystkie wnioski 
i zastrzeżenia należy kierować do burmistrza Jezioran. To jest zadanie gminy i to ona powinna 
ją naprawić. Burmistrz musi pozyskać środki finansowe na ten cel. To nie jest droga powiatowa. 
Gmina przejęła tę drogę.  
 Pan Zbigniew Czabrycki powiedział, że gdyby gmina nie była  w stanie dźwignąć tego 
finansowo, to czy Powiat pomoże i nie zostawi tej drogi w tym stanie?  
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 Pan Andrzej Abako powiedział, że jesteśmy konsekwentni w działaniu i nie 
zostawimy burmistrza w tym kłopocie. Będziemy współpracować z gminą w zakresie 
podpisanego porozumienia. Na dzień dzisiejszy nie rozważamy przejęcia tej drogi. 
 Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że my oczekujemy, że Starosta zadzwoni 
do burmistrza i zaoferuje pomoc, chociażby doraźną.  
 
Pan Przewodniczący ogłosił 20 minutową przerwę w porządku obrad. Następnie przerwa 
została przedłużona do 30 minut.   
 
 
Pkt 6. Realizacja budżetu Powiatu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o przedstawienie uzasadnienia zmian w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 
Pan Przewodniczący poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu. 

Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany budżetu. Pani Skarbnik 
powiedziała, że proponowane zmiany w budżecie dotyczą ostatecznych kwot subwencji, które 
powiat otrzymał. W ramach informacji otrzymanej od ministerstwa finansów subwencja 
otrzymana przez powiat zmniejsza się o kwotę 339.099 zł. i przekłada się to następująco na 
poszczególne subwencje:  

a) część wyrównawcza zostaje bez zmian 
b) część oświatowa zostaje zwiększona o kwotę 225.323 zł  
c) część równoważąca zmniejsza się o kwotę 564.422 zł  

W wyniku wprowadzonych zmian dochody zwiększą się o kwotę 4.450.156,84 zł. Deficyt 
powiatu pozostaje bez zmian i wynosi 25.944.623,02 zł. Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie 
proponowanych zmian bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Marian Piwcewicz zapytał, czy na terenie szpitala w Biskupcu są prywatne 

gabinety? 
Pan Andrzej Abako odpowiedział, że tak są.  

 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok.  
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz 
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Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok (druk nr 300). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/408/2023 zmieniającą uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

Załącznik nr 5 
 
 
Pkt 7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-
2037. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu. 
Pani Lucyna Kozikowska uzasadniła proponowane zmiany w uchwale zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037. Proponowane zmiany są podyktowane zmianami w ramach przedsięwzięć 
wieloletnich. Z uwagi na to, że 4 zadania wieloletnie uzyskały uzupełnienia wkładów jeżeli 
chodzi o rok 2023 należało dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zmiany 
dotyczą zadań: Bezpieczny MOF – utworzenie Regionalnego Centrum Zarządzania 
Kryzysowego i zwiększenie nakładów o kwotę 50.240 zł, projektów realizowanych w ramach 
programu Erazmus+ przez Zespół Szkół w Olsztynku oraz przez Zespół Szkól Rolniczych w 
Smolajnach, oraz zadnia „Urząd Starostwa Powiatowego w Olsztynie otwarty na potrzeby osób 



16 
 

z niepełnosprawnościami i nowocześnie skomunikowany”. Zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej zarówno w roku 2023 jak i w latach następnych nie powodują zmian wyniku 
budżetów i są neutralne jeżeli chodzi o poziom długu. Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie 
proponowanych zmian bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 

Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2023-2037.  
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz 
Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty 
większością głosów. 

 
 Następnie pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2023-2037 (druk nr 301). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, Janusz 
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Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/409/2023 zmieniającą uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023-2037. 

Załącznik nr 6 
 
 
Pkt 8. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Jonkowo (druk nr 302).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że Rada Powiatu już taką uchwałę podejmowała w 
roku 2022, na tą samą pomoc, w związku z budową garażu we Wrzesinie. Ochotnicza Straż 
Pożarna we Wrzesinie otrzymała nowy samochód i w tej chwili nie mają miejsca garażowego 
na ten nowy sprzęt. Chcą wybudować garaż na nowy samochód. W tamtym roku nie udało się 
pozyskać większych środków finansowych, by ten garaż pobudować, w związku z powyższym 
w tym roku rozpoczynają ten proces od początku. Mają w tym roku obiecane, że te środki 
pozyskają. Na początku roku przekazujemy im tą pomoc, którą oni zwrócili w zeszłym roku do 
naszego budżetu. Da to strażakom więcej czasu na to, by mogli zrealizować zadanie w roku 
2023 r. Pan Starosta poprosił o przyjęcie projektu uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski  poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Jarosława 
Wolaka o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji?  
 
 Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
udzielenie pomocy finansowej Gminie Jonkowo. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (1) 
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Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenie pomocy finansowej Gminie Jonkowo (druk nr 302). 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/410/2023 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Jonkowo.  

Załącznik nr 7 
 
 
Pkt 9. Określenie zadań i przeznaczenie na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok (druk nr 303).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że jak co roku są określane zasady przyznawania 
środków na zadania związane z pomocą w zakresie funduszu rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych. W tym roku jest wyjątkowo rekordowa kwota, bo przekroczyła 6 mln 
złotych. Nigdy tyle pieniędzy na fundusz rehabilitacji nie było. Pan Starosta powiedział, że są 
realizowane zadania, które nie zostały zrealizowane w zeszłym roku, jak również zadania z tego 
roku. Pan Abako powiedział, że ma nadzieję, że uda się zrealizować wszystkie zadania, o które 
osoby niepełnosprawne występują. Jeżeli to się nie uda, to jak co roku, Powiat postara się, aby 
z roku na rok te wnioski przechodziły i mogły być zrealizowane w roku następnym. Pan 
Starosta poprosił o przyjęcie proponowanego projektu uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych pana 
Waldemara Jodko o przedstawienie opinii komisji. 
 Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
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Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023 (druk nr 303). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marian Piwcewicz 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Chyziak 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/411/2023 zmieniającą uchwałę 
w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 
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Załącznik nr 8 
 
 
Pkt 10. Współpraca Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina). 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie współpracy Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina) (druk nr 304).  

Pan Andrzej Abako powiedział, że Powiat ma wiele podpisanych porozumień 
partnerskich. Do tej pory nie było żadnego podpisanego z Ukrainą. Marszałek Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego ma podpisane porozumienie o współpracy z Obwodem Rówieńskim. 
Gminy Powiatu Olsztyńskiego – gmina Dywity i gmina Dobre Miasto też mają podpisane 
porozumienie z Kostopolem. W tej chwili, po reformie, którą zrobili Ukraińcy, Kostopol też 
wchodzi w Obwód Rówieński. W nawiązaniu do powyższego padła propozycja, też ze strony 
Ukrainy, żeby podpisać porozumienie w sprawie współpracy samorządowej, wymiany 
gospodarczej. W związku z tym, że trwa wojna, dziś podejmuj się decyzje, a samo 
porozumienie będzie podpisane 9 lipca, wtedy gdy nasi sąsiedzi przyjadą na organizowany 
przez Powiat piknik lotniczy w Gryźlinach. Teraz można było się poznać jedynie poprzez łącza 
internetowe. Strona ukraińska, tak jak i Powiat Olsztyński, jest otwarta na współpracę. Pan 
Starosta powiedział, że warto jest wspólnie działać i pomagać Ukrainie. Pan Abako powiedział, 
że chciałby, aby ta pomoc była szersza i obejmowała także partnerów powiatu po stronie 
niemieckiej, czy po stronie włoskiej. Wszystko po to, by wspólnie pracować i pomagać 
Ukraińcom. Dziś właśnie dzięki takiej trójstronnej współpracy wyjechała pomoc z gminy 
Dobre Miasto – samochód gaśniczy z miasta Bramsche. Dzięki zbiórce zorganizowanej wraz z 
Caritas, burmistrzem Dobrego Miasta, wraz z samochodem pojechały dwa kolejne agregaty za 
16 tys. zł, ubrania ocieplane, sprzęt strażacki, żywność. Była to pomoc wyceniona na ponad 
100 tys. zł. Pan Starosta powiedział, że liczy na to, że ten wóz będzie służył Ukraińcom wiele 
lat, a pomoc materialna i niematerialna da możliwość dobrego funkcjonowania. Pan Starosta 
wspominał o wspólnych projektach mających na celu pomoc Ukrainie. Wyraził nadzieję, że to 
partnerstwo pomoże w nawiązywaniu jeszcze lepszych relacji z Obwodem Rówieńskim, 
poszerzy współpracę, którą kontynuuje marszałek oraz wójtowie i burmistrzowie powiatu. Pan 
Starosta poprosił o przyjęcie proponowanego projektu uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji panią Krystynę Szter o przedstawienie opinii komisji. 
 Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i 
Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały 
bez poprawek.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 

Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji 
dotyczącego projektu uchwały w sprawie współpracy Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem 
Rówieńskim (Ukraina). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
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Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (2) 
Małgorzata Chyziak, Jarosław Wolak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie współpracy Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina) (druk nr 304). 
 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (2) 
Małgorzata Chyziak, Jarosław Wolak 
 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/412/2023 w sprawie 
współpracy Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina). 

Załącznik nr 9 
 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie skarg 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęła skarga na działalność Starosty 
Olsztyńskiego dotycząca niewypowiedzenia przez Starostę zawartej umowy dzierżawy części 
„starego pasa startowego” na działce 652/21 położonej w Gryźlinach. Pan Przewodniczący 
powiedział, że treść skargi została radnym wysłana w materiałach sesyjnych.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy na sali sesyjnej są skarżący? 
Ponieważ Skarżących na sali sesyjnej nie było pan Przewodniczący poprosił 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji panią Iwonę Plaskotę o przedstawienie 
efektów prac Komisji.  

Pani Iwona Plaskota przeczytała treść uzasadnienia do uchwały w sprawie skargi. Pani 
Przewodnicząca powiedziała, że po zapoznaniu się ze skargą Komisja proponuje uznać skargę 
za bezzasadną. Pani Plaskota poprosiła o przyjęcie proponowanej treści uchwały w sprawie 
skargi.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
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Pan Marian Piwcewicz powiedział, że jest to sprawa czyichś interesów, jakby ta 
umowa została rozwiązana to mógłby ten teren przejąć jakiś inny dzierżawca. Obecna umowa 
została podpisana w 2021 roku. Radny powiedział, że chciałby poznać nazwę firmy, która jest 
oficjalnym, prawnym dzierżawcą terenu. Pan Piwcewicz powiedział, że są tam przedstawiciele 
Stawigudy, którzy zostali wymienieni z inicjałów, w związku z powyższym radny poprosił, czy 
można mieć dostęp do nazwisk rzeczywistych?  
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że nazwa przedsiębiorstwa, która organizuje te 
starty jest do uzyskania w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w 
Olsztynie. Jest tam też umowa do wglądu. Mieszkańcy miejscowości Zielonowo, wskazali 
adresy do korespondencji na terenie Warszawy. Taka sama sytuacja dotyczy mieszkańców 
miejscowości Mierki. Są to mieszkańcy, którzy przebywają na terenie powiatu, a nie płacą 
podatków (ewentualnie podatek od nieruchomości, którą tu posiadają). Nieruchomości, które 
zamieszkują na terenie Zielonowa oddzielone są lasem, i oddalone około 1 km od terenu, 
będącego przedmiotem skargi. Mapka jak i nazwiska osób są dostępne w Wydziale Gospodarki 
Nieruchomościami oraz w Biurze Obsługi Rady.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że nie ma znaczenia, gdzie kto mieszka, gdzie płaci 
podatki przy ocenie, czy skarga jest zasadna, czy nie. Pan Przewodniczący poprosił 
o zachowanie ostrożności w doborze argumentów. Ważne jest to, czy skarga jest zasadna, czy 
nie jest zasadna.  

Pan Artur Wrochna powiedział, że co do zasady Komisja wnioskuje słusznie, ale 
radny zna ten teren i nie do końca jest to słuszne. Radny powiedział, że nie zna dzierżawcy tego 
terenu, ale zapewne jest to osoba, która prowadzi naukę jazdy, bo ta dzierżawa na tym terenie 
została już przedłużana. Chodzi tu o teren, który jest poza ogrodzeniem lotniska, a przed ścianą 
lasu, pas startowy. Jakiś czas temu, przy tym pasie założono z lewej strony siatkę od strony 
głównej drogi do Zielonowa – od pogotowia. Z drugiej zaś strony są tasiemki. Trwałe 
ogrodzenie jest problematyczne, bo wiąże się z kosztami. Jakiego by ogrodzenia nie wykonano, 
to jednak na kładach, motorach jeżdżą tam przez las. Radny powiedział, że sam był świadkiem, 
jak kilka razy młodzież lub dorośli przyjeżdżali tam, by się „wyszaleć”. Nie jest to problem tej  
dzierżawy i człowieka, który pomiędzy pachołkami robi nauki jazdy, lecz tego, że tam wiele 
osób przyjeżdża po to, by nauczyć się jeździć. Pan Wrochna podkreślił, że co do zasady 
rozstrzygnięcie Komisji jest słuszne, bo nie jest to kwestia firmy, ale dostępności tego terenu.  

Pan Marin Piwcewicz powiedział, że zgadza się z wypowiedzią radnego Wrochny. 
Właścicielami nieruchomości są ludzie, którzy w latach 70 nabyli działki rekreacyjne w 
Zielonowie i oni teraz chcą mieć tu spokój, czystą naturę, by nic się nie inwestowało i nic się 
nie robiło. Radny powiedział, że za chwilę złożą skargę, że jest organizowany piknik lotniczy, 
bo on też generuje hałas. Radny powiedział, że jest to paranoja, że warszawiacy chcą rządzić 
w Powiecie.  

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że podczas spotkania z dzierżawcą, powiedział on, 
że w okresie od listopada do marca nie był organizowany żaden przejazd, żadna nauka. Jest to 
sporadyczne. Warto dodać, że w umowie dzierżawy zawarty jest zapis, że dzierżawca ma 
obowiązek udostępnić teren dla służb policji, straży pożarnej i wojska na ćwiczenia, które 
muszą odbyć kierowcy zatrudnienie w tych jednostkach. Nie tylko dzierżawca korzysta z tego, 
ale również jednostki powiatowe, które mają się szkolić.   

Pan Andrzej Abako powiedział, że skoro skarga jest na starostę to chce się wyłączyć 
z głosowania.  

Pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały.  
 
Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 
Olsztyńskiego. 
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska-Reda, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Abako 
NIEOBECNI (2) 
Małgorzata Chyziak, Jarosław Wolak 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/413/2023 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 

Załącznik nr 10 
 
 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęła skarga na działalność Starosty 

Olsztyńskiego w związku z niepublikowaniem w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa 
protokołów z sesji Rady Powiatu oraz w związku z nieudostępnieniem wnioskowanych 
protokołów z sesji Rady Powiatu. Pan Przewodniczący powiedział, że treść skargi została 
radnym wysłana w materiałach sesyjnych. Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji panią Iwonę Plaskotę o przedstawienie efektów prac 
Komisji.  

Pani Iwona Plaskota przeczytała treść uzasadnienia do uchwały w sprawie skargi. Pani 
Przewodnicząca powiedziała, że po zapoznaniu się ze skargą Komisja proponuje uznać skargę 
za bezzasadną. Pani Przewodnicząca poprosiła o przyjęcie proponowanej treści uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji?  
Pan Marcin Frączek powiedział, że tutaj chodzi o dwa terminy – jeden, czyli skarga 

na to, że nie zostały ogłoszone, a drugi, że nie otrzymano odpowiedzi. Radny powiedział, że 
trzeba rozważyć to w kategorii do 2018 roku i od 2018 roku. Pan Frączek powiedział, że jest 
zdania, że jeżeli czegoś się nie zrobiło, to trzeba się przyznać. Są plany zmiany tego w statucie. 
Zdaniem radnego osoba skarżąca ma rację, przynajmniej, co do pierwszej części, że nie zostało 
ogłoszone.  

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że chce zauważyć jedną rzecz, a mianowicie 
zwrot, który został użyty „na dzień obrad Komisji Skarg, Wniosków…”. Jest to istotne, bo 
zaległe protokoły ukazały się na BIP w tym tygodniu. Radny powiedział, że często obserwuje 
BIP powiatu, bo chce być na bieżąco w sprawach, które są publikowane. Ten zastosowany 
zwrot jest istotny, bo prawdą jest, że protokoły zostały umieszczone na BIP w dniu spotkania 
Komisji. Radny może to poświadczyć z autopsji. 

Pan Grzegorz Drozdowski powiedział, że samorząd kieruje się przede wszystkim 
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transparentnością i nikomu korona z głowy nie spadnie, jeżeli te wszystkie protokoły będą 
opublikowane. Nie każdy ma cierpliwość oglądać (obecnie robi to 26 osób) sesję na intrenecie. 
Zdaniem radnego udostępnienie protokołów spowoduje, że każdy będzie mógł w bardzo 
krótkim czasie dotrzeć do „clou” - sedna sprawy. Radny uważa, że wniosek komisji, aby 
protokoły nie były publikowane nie jest właściwym wnioskiem, gdyż uważa, że samorząd 
powinien być do bólu transparentny.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że ma pytanie do radcy prawnego, czy powinny być 
rozpatrywane dwie skargi, skoro wpłynęły dwie? Czy powinno się rozpatrywać skargę na dzień 
złożenia skargi, czy na dzień rozpatrywania skargi, czyli spotkania się Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji?  

Pan Jakub Jan Zięty powiedział, że Komisja zaproponowała swoją propozycję 
rozpatrzenia na dzień obradowania, a rada rozpatruje na dzień dzisiejszy. Zdaniem Mecenasa 
okoliczności są takie same, bo na dzień dzisiejszy przedmiot skargi nie istnieje. Zostały 
wypełnione wszystkie obowiązki, które podnosiła pani Skarżąca. Pan Zięty powiedział, że 
skarga jedna była na nieudostępnienie protokołów przez radę. Zostało to potraktowane, że w 
zasadzie te dwie skargi dotyczyły tego samego: pierwsza skarga dotyczyła nieudostępnienia i 
nieprzekazania protokołów dla skarżącej.  

Pan Jerzy Laskowski zwracając się do pana Ziętego powiedział, że nie zrozumiał tej 
wypowiedzi. Pan Przewodniczący zapytał, czy można uznać skargę za bezzasadną mimo iż 
ktoś pisze skargę konkretnego dnia i według skarżącego w tym dniu jest coś niewykonane, 
nawet jak potem organ w wyniku skargi to uzupełnia. Skarga była zasadna w dniu, w którym 
była pisana, teraz jest to już wykonane. 

Pan Jakub Jan Zięty powiedział, że to radni oceniają. Przepis jest ogólny i mówi 
o skardze, a nie sposobie rozstrzygnięcia. Rozstrzygnięcia podejmuje rada powiatu. To radni 
oceniają, czy skarga jest zasadna, czy nie. Momentem rozstrzygania jest dzisiejsza sesja.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że zrozumiał, że prawo nie wymaga publikacji, z 
tym, że te sprawy reguluje również statut. Radny wypowiedział się na temat zapisów ujętych 
w protokołach zarządu. Pan Piwcewicz uważa, że samorząd powinien działać transparentnie.  

Pan Artur Wrochna zapytał, czy dobrze zrozumiał, że jak Komisja w jakimś 
momencie zajmuje się skargą, i w tym samym czasie sporna sprawa zostanie naprawiona, to 
radni mogą uznać sprawę za niebyłą, a samą skargę za bezzasadną? Radny powiedział, że w 
przepisach rozporządzeń, w przepisach nadrzędnych, ustawowych jest tak, że jak prawo jest 
zmienione to nie cofa się do czasów, gdy obowiązywało inne prawo. Radny zastanawiał się, 
czy można tak działać na przyszłość. W opinii radnego, gdyby Komisja uznała skargę za 
zasadną byłaby wtedy takim ciałem czyszczącym.  

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że Komisja, która zebrała się 28 marca dostała 
dokumenty, które potwierdzały, że wszystko jest już załatwione. Radna nawiązała do spraw 
związanych z przeprowadzaniem kontroli. Opowiedziała o tym, że jeżeli w czasie kontroli wada 
zostanie usunięta, to taka wada nie jest wnoszona do protokołu kontroli. Pani Plaskota 
powiedziała, że to jest w woli radych, aby uznać, czy w dniu wniesienia skarga była zasadna, a 
na dzień rozpatrywania była niezasadna, załatwiona. Odnosząc się do zmian ustawowych radna 
powiedziała, że w ustawie w 2018 r. zostało zmienione to, że protokół nie musi być dołączany 
do BIP. W statucie powiatowym, który był po tym czasie zmieniany, tego zapisu nie zmieniono. 
Radna powiedziała, że jeżeli wnosi się poprawki, to należy je robić we wszystkich 
obowiązujących nas przepisach. Komisja wnosi o powołanie Komisji Statutowej, która 
pochyliłaby się nad tymi problemami. Nie chodzi o to, by wyrzucić ten zapis ze statutu, ale jest 
wiele zapisów, które już nie mieszczą się w przepisach obowiązujących na dziś. Radna 
powiedziała, że jest to jej spojrzenie jako radnej i jako wieloletniego dyrektora, który miał do 
czynienia z sądami. Radna wspomniała, że zawsze odpowiadało się poprzez wskazanie stanu 
na dzień, kiedy skarga szła do sądu. Pani Plaskota powiedziała, że zaprasza wszystkich radnych 
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na Komisje, tam można zapoznać się z dyskusją.  
Pan Grzegorz Drozdowski powiedział, że istotne jest zdanie zamieszczone 

w uzasadnieniu uchwały: „Komisja …uznała, że w związku z opublikowaniem w BIP 
protokołów z sesji rady Powiatu oraz przesłaniem skarżącej żądanych dokumentów, na dzień 
rozpatrywania, skarga Pani A.M. na działalność Starosty Olsztyńskiego jest bezzasadna”. 
Radny powiedział, że skarżąca miała rację. Pan Drozdowski zaproponował, by zakończyć 
dyskusję, bo skarga jest niezasadna, choć skarżąca miała rację.  

Pan Andrzej Moszczyński powiedział, że bardziej karkołomnie już nie można było 
tego powiedzieć. Patrząc na to bez kombinacji, zdaniem radnego jest tak, że skarga na czas 
składania była zasadna, ale w międzyczasie została naprawiona. Dobrze się stało, że zostało to 
naprawione.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że uważa, że skoro w statucie było napisane, że 
protokoły mają być publikowane, to powinny być publikowane. Ktoś zwrócił na to uwagę, więc 
naprawiamy ten błąd i protokoły będą publikowane.  

Pan Zbigniew Czabrycki jako członek Komisji powiedział, że gdy dostał skargę, aby 
przygotować się do Komisji uważał, że skarga jest zasadna i to nie podlegało żadnej 
wątpliwości, bo nie opublikowano i nie udostępniono protokołów. Gdy na Komisji otrzymano 
odpowiedź na skargę wraz z wytłumaczeniem, że wszystko jest już załatwiane, czyli, że 
skarżąca otrzymała protokoły i że zostały one opublikowane wówczas uznano, że skarga jest 
bezzasadna. Zdaniem radnego w skardze chodzi o to, żeby działania błędne zostały naprawiane, 
i tak się stało w tej sytuacji. Nie można uznać, że skarga jest zasadna i jednocześnie jest 
bezzasadna. Komisja podjęła decyzję, że skarga jest bezzasadna, ale oczywiście radni mogą 
podjąć inną decyzję.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że na sali sesyjnej jest biegły sądowy w zakresie 
dostępu do informacji publicznej i jeżeli radni chcą wysłuchać jego opinii, to zostanie udzielony 
mu glos.  
 

Ponieważ radni nie zgłosili potrzeby wysłuchania biegłego i nie było już więcej głosów 
w dyskusji pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały zaproponowanej przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji. Następnie pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 
 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska-Reda, Lech Nitkowski, 
Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
PRZECIW (4) 
Ewa Dutka, Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jan Dowgielewicz, Andrzej Moszczyński 
NIEOBECNI (3) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jarosław Wolak 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XLI/414/2023 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 

Załącznik nr 11 
 
 
Pkt 12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Przewodniczący przypomniał radnym, że zgodnie z art. 25c ust. 3 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym radni są obowiązani złożyć oświadczenia 
majątkowe wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 
(PIT) za rok poprzedni w dwóch egzemplarzach (2 egzemplarze oświadczenia +2 kopie PIT-
u). Oświadczenie powinno zawierać informacje wymienione w art. 25c ustawy o samorządzie 
powiatowym. Oświadczenie powinno zostać złożone do dnia 30 kwietnia, według stanu na 
dzień 31 grudnia roku poprzedniego. Druki oświadczeń majątkowych zostały przekazane 
radnym drogą mailową. 

Pan Przewodniczący powiedział, że w związku z tym, że otrzymuje informacje od 
radnych, że zmieniła się liczba mieszkańców w niektórych gminach (w szczególności dotyczy 
to gminy Stawiguda i gminy Dywity), wystąpił do Komisarza Wyborczego z pytaniem 
sformułowanym na piśmie, czy przewidywane są działania mające na celu ustalenie nowych 
okręgów wyborczych, czy jest przewidziana konsultacja w procesie decyzyjnym. Komisarz 
Wyborczy odpisując na pismo zwrócił uwagę na ważną kwestię, a mianowicie na to, że to 
Wojewoda na pół roku przed wyborami musi określić, ilu radnych z danego okręgu 
jest wybieranych. Pan Laskowski powiedział, że wiadomym jest, że będzie to 25 osób, ale 
dopóki tego nie ma, to dyskusja o okręgach jest bezzasadna. Wojewoda określa liczbę osób na 
podstawie aktualnych danych demograficznych, wtedy Komisarz Wyborczy przygląda się 
sprawie, prowadzi konsultacje w trybie roboczym ze Starostą. Pan Przewodniczący powiedział, 
że ma nadzieję, że Starosta w trybie roboczym zrobi konsultacje z radnymi (pismo Komisarza 
Wyborczego w Olsztynie z dnia 28 marca 2023 r. stanowiące odpowiedź w sprawie podziału 
Powiatu Olsztyńskiego na okręgi wyborcze stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że na ostatniej sesji padły propozycje dotyczące 
wyjazdu radnych do Brukseli (propozycja radnego Piwcewicza) i Szlakiem Świętej Warmii 
(propozycja radnej Szter). Dokonano rozeznania i szacunkowej oceny kosztów. Koszt wyjazdu 
do biura w Brukseli wynosiłby około 100 tys. zł. Koszt wyjazdu Szlakiem Świętej Warmii 
w dniach 24-25 maja wyniósłby 600 zł od osoby (przy grupie liczącej 20-25 osób). 
 Radni podjęli decyzję, że rezygnują z pomysłu dotyczącego wspólnego wyjazdu.  

Pani Anna Klewiado zwracając się do dyrektora PSD pana Dariusz Jasińskiego 
powiedziała o porośniętych, zakrzaczonych poboczach. Radna poprosiła o zajęcie się tym 
problemem, gdyż wystające konary, krzaki utrudniają poruszanie się po drogach powiatowych. 
Druga prośba radnej dotyczyła karp drzew, które pozostały po wycinkach drzew. Pani 
Klewiado powiedziała, że wycinka drzew odbyła się dawno temu, a po dziś dzień są karpy, 
które porosły już mchem. Radna poprosiła o połatanie dróg na trasie Włodowo, Brzydowo, 
Garzewo, Skolity, Kwiecewo. Pani Klewiado powiedziała także o problemach na drodze w 
Brzydowie, które pojawiły się po dokonanym tam czyszczeniu poboczy. Radna poprosiła 
dyrektora PSD o to, żeby poza harmonogramem remontu dróg radni otrzymali również 
harmonogram wyczyszczenia porośniętych poboczy i rowów, a także harmonogram usuwania 
karp. Zwracając się do dyrektora pani Klewiado zapytała, czy już dostał odpowiedź z 
ministerstwa odnośnie drogi Gołogóra-Skolity (promesy)?  

Pan Dariusz Jasiński odpowiedział, że nie.  
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Pan Grzegorz Drozdowski zaproponował, by wrócić do zwyczaju, który był 
praktykowany wcześniej, a mianowicie do tego, by w sali sesyjnej były zawieszone zdjęcia 
samorządowców.  

Pan Jerzy Laskowski nawiązał do wypowiedzi radnego Drozdowskiego i powiedział, 
że w tym roku będzie 25 rocznica I wyborów powiatowych. Powiat wystartował 1 stycznia 
1999 r., czyli za kilka miesięcy będzie 25-lecie powiatu.  

Pani Iwona Plaskota zaprosiła radnych na Festiwal Teatrów Amatorskich, który 
odbędzie się w dniu 27 maja w Bartągu. Jednym z uczestników będą podopieczni z Domu 
Pomocy Społecznej w Jezioranach.  

Pan Marian Piwcewicz nawiązał jeszcze do propozycji wyjazdu radnych 
i zaproponował, by skorzystać z pieniędzy unijnych, które być może można byłoby 
wykorzystać. Radny wspomniał o wyjeździe do Osnabrück.  

Pani Joanna Michalska-Reda powiedziała, że radni byli na wyjeździe w powiecie 
Osnabrück w 2019 r., rozpoczynając aktualną kadencję. Wizyta była także okazją do 
świętowania 20-lecia współpracy Powiatu Olsztyńskiego z samorządem Osnabrück. 
We wrześniu jest planowana wizyta samorządu z Osnabrück w Polsce. Pani Wicestarosta 
powiedziała o szacunkowych kosztach wyjazdu radnych do Brukseli lub Osnabrück.  

Odpowiadając na propozycję radnego Drozdowskiego pani Michalska-Reda 
powiedziała, że była rozważana propozycja przywrócenia zdjęć radnych w sali sesyjnej. Pani 
Wicestarosta powiedziała, że będzie uruchamiana nowa strona internetowa, tam też będą 
potrzebne zdjęcia, które potem można byłoby wykorzystać.  

Pani Krystyna Szter powiedziała, że skoro nie wyszedł wyjazd do Brukseli i Szlakiem 
Świętej Warmii to zaprasza do Powiatowej Galerii Sztuki Synagoga w Barczewie, tam 21 
kwietnia otwierany jest sezon artystyczny.  

Pani Joanna Michalska-Reda w imieniu Zarządu Powiatu złożyła życzenia z okazji 
zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

 
Więcej głosów w dyskusji nie było w związku z powyższym pan Jerzy Laskowski 

zakończył omawianie 12 punktu porządku obrad.  
 
 
Pkt 13. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XLI sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
31 marca 2023 r.  
 
 
 
Protokołowali: 
Bożena Ginc 
Piotr Ulatowski 
Marta Kuczyńska 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników starostwa i gości na XLI Sesji Rady Powiatu. 
3. Porządek obrad.  
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2022 

rok. 
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5. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/408/2023 z dnia 31 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2023 rok. 

6. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/409/2023 z dnia 31 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2023 – 
2037. 

7. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/410/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Jonkowo. 

8. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/411/2023 z dnia 31 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań i przeznaczenia na nie środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2023. 

9. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/412/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie 
współpracy Powiatu Olsztyńskiego z Rejonem Rówieńskim (Ukraina). 

10. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/413/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 

11. Uchwała Rady Powiatu Nr XLI/414/2023 z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 

12. Pismo Komisarza Wyborczego w Olsztynie z dnia 28 marca 2023 r. stanowiące 
odpowiedź na pismo Przewodniczącego Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie podziału 
Powiatu Olsztyńskiego na okręgi wyborcze.  


